
PROTOKÓŁ Nr 2/2015 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

w dniu 8 stycznia 2015 roku. 

 
Posiedzenie trwało od godz.12

00
 do godz. 13

30 
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk,     

ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk.   

 
Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Bobel  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Krzysztof Bobel  Członek Komisji 

4. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

5. Henryk Żyłowski  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy  

2. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

3. Feliks Al.-der Wróblewski Przewodniczący Rady Gminy 

4. Maciej Bobel  Doradca Wójta 

 

Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie sprawy zwrotu dotacji na podstawie Decyzji nr 18/2014 Zarządu 

Województwa Podlaskiego w Białymstoku, wypłaconej Gminie Brańsk w związku z 

realizacją projektu pn. „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk”: 

a) wyrażenie opinii w tej sprawie. 

4. Sprawy różne. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1-2 Przewodnicząca Komisji powitała przybyłych członków komisji oraz osoby zaproszone. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Odczytała proponowany porządek posiedzenia 

i zwróciła się do członków komisji o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku 

wniosków poddała pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja RGOBiT głosami 5 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła.  

    

Ad. 3 Rozpatrzenie sprawy zwrotu dotacji na podstawie Decyzji nr 18/2014 Zarządu 

Województwa Podlaskiego w Białymstoku, wypłaconej Gminie Brańsk w związku z realizacją 

projektu pn. „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach użyteczności publicznej 

na terenie Gminy Brańsk”: 

   Pan Andrzej Jankowski Wójt Gminy Brańsk poinformował Komisję, że w związku z 

otrzymaną ostateczną Decyzją Zarządu Województwa Podlaskiego w Białymstoku, nakazującą 

Gminie zwrot dotacji z odsetkami, wypłaconej w związku z realizacją projektu pn. 

„Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Brańsk”: zwraca się z prośbą do członków Komisji o rozważenie możliwości zwrotu tej 

dotacji, ponieważ z każdym dniem odsetki rosną a gdy Gmina w wyznaczonym terminie dotacji 



nie zwróci, sprawa zostanie skierowana do komornika i może dojść do (zablokowania kont). Na 

dzień dzisiejszy w budżecie gminy na 2015r. takich wyodrębnionych środków finansowych nie 

ma, dlatego potrzebne są zmiany w budżecie.  

Radny Sylwester Bobel zapytał czy tą dotację koniecznie trzeba zwrócić? Może najpierw 

wyczerpać wszystkie możliwe procedury odwoławcze? 

Odpowiedzi udzielił Pan Maciej Bobel Doradca Wójta Gminy – „ Urząd Marszałkowski 

wydał już decyzję ostateczną,  gmina może teraz tylko sprawę kierować do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w terminie 30 dni od otrzymania decyzji, za pośrednictwem Zarządu 

Województwa Podlaskiego. My z urzędu skierujemy sprawę do Sądu, ale jeżeli nie zwrócimy 

dotacji skończy się to egzekucją z rachunków”.  

Pan Feliks Wróblewski Przewodniczący Rady Gminy wyraził swoją obawę, czy nie dojdzie 

do tego, że jak gmina zwróci dotację to nie będzie miała się, od czego odwoływać? 

Odpowiedzi udzielił Pan Maciej Bobel Doradca Wójta Gminy – „zgodnie z KPA Gmina 

odwoływała się od decyzji Zarządu. Odwołanie nie zostało rozpatrzone pozytywnie i została 

wydana decyzja ostateczna, pozostała wiec tylko droga Sądowa, która nie zwalnia Gminy od 

zwrotu dotacji”. 

Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Komisji zapytała czy Urząd Gminy i Wójt Gminy 

poczynili jakieś przygotowania do złożenia skargi do Sądu? 

Odpowiedzi udzielił Pan Maciej Bobel Doradca Wójta Gminy – „prawnik przygotowuje już 

odwołanie, które złożymy za pośrednictwem Zarządu Województwa Podlaskiego, termin do 22 

stycznia 2015r.”. 

Głos zabrała Pani Skarbnik, która przedstawiła sprawę po kolei: dnia 15 maja 2013 roku 

została podpisana umowa z wykonawcą wyłonionym w przetargu, na realizację projektu pn. 

„Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Brańsk” i środki finansowe w wysokości 351 300zł jako wkład własny zostały 

zabezpieczone w budżecie gminy. Po częściowym wykonaniu robót gmina składała wnioski o 

płatność do Urzędu Marszałkowskiego i tak I i II transza dotacji wpłynęła do gminy. Dopiero 26 

maja  2014r. kiedy była kontrola z Urzędu Marszałkowskiego i przeprowadzono weryfikację 

zamówienia publicznego wynikły nieprawidłowości (m.in. zarzucono zmowę oferentów). Po 

ukończeniu zadania i złożeniu wniosku o płatność końcową, Urząd Marszałkowski już tych 

środków z ostatniej transzy, gminie nie przekazał. Urząd Gminy otrzymał tylko pismo, że 

zatwierdzenie ostatniego wykonania zadania zostało wstrzymane. Od maja Urząd Gminy 

prowadził z Urzędem Marszałkowskim negocjacje szukał rozwiązania”. 

Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Komisji zapytała, jaka jest wielkość odsetek za 1 

dzień? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, że 198zł za 1 dzień. 

Dalej Pani Skarbnik zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy, aby radcowie wydali opinię, że 

jeżeli Gmina zwróci dotację, to będzie miała możliwość wystąpienia ze skargą do Sądu. 

Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Komisji zaproponowała wyznaczenie jednej osoby 

czy zespołu osób do pilotowania tej sprawy.  

Wracając do sprawy zwrotu dotacji Skarbnik Gminy poinformowała, że ze środków 

finansowych zaplanowanych na  wydatki  bieżące, nie nazbiera się cała kwota  do zwrotu (razem 

z odsetkami), dlatego jest propozycja aby rozpatrzyć sprawę tymczasowego wycofania z budżetu 

gminy zaplanowanych inwestycji na 2015 rok. 

W wyniku dyskusji ustalono, że najlepszym rozwiązaniem będzie tymczasowe wycofanie z 

budżetu gminy następujących zadań: 

 Poprawa bezpieczeństwa komunikacyjnego drogi gminnej Bronka – Kadłubówka od km 

0+000 do km 2+364,50 w ramach narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

na lata 2012-2015 na kwotę 691 796zł, 

 Zakup samochodu strażackiego na kwotę 200 000zł ( wkład własny 150 000zł + wpłaty 



darowizn na kwotę 50 000zł 

 Zmniejszenie wydatków o kwotę 184 049zł na zadanie „Rozpoczęcie przebudowy 

nawierzchni drogi gminnej we wsi Lubieszcze do granicy gminy”. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad wydaniem 

pozytywnej opinii w sprawie zwrotu dotacji a tym samym nad zmianami w budżecie gminy na 

2015r.. Komisja głosami 5 za, przeciwnych 0, wstrzymujących 0 pozytywnie zaopiniowała zwrot 

dotacji z odsetkami oraz  zmiany w budżecie gminy na 2015 rok /Opinia Nr 4/02/2015               

w załączeniu do protokołu/. 

   W związku z pozytywnym zaopiniowaniem przez Komisję zwrotu dotacji i zmian w budżecie 

na 2015 rok, postanowiono o konieczności zwołania sesji Rady Gminy. 

   W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Pan Feliks Wróblewski zasugerował, aby w 

referatach rozpatrzyć jeszcze inne sprawy i do porządku sesji ująć  inne zasadne  projekty 

uchwał, gdyż następna sesja może być zwołana dopiero w II kwartale.  

Wójt Gminy zgłosił wniosek o ujęcie w porządku komisji w pkt 4 rozpatrzenie projektów 

uchwał na najbliższą sesję: 

a) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

b) w sprawie ustalenia dopłaty do ceny za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

c) w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie gminy na 2016 r. 

pozostałe punkty przesunął się o jedno miejsce w dół. 

 

Komisja głosami 5-za przeciwnych-0, wstrzymujących -0 zmianę do porządku posiedzenia 

przyjęła. 

 

Ad. 4 Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady IV sesji Rady Gminy Brańsk: 

 

1) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                   

i zbiorowego odprowadzania ścieków 
Komisja, po rozpatrzeniu projektu uchwały nie wniosła uwag. Głosami 5 - za, przeciwnych – 0 

głosów, wstrzymujących – 0 głosów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

2) projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, 

Komisja, po rozpatrzeniu projektu uchwały nie wniosła uwag. Głosami 5 - za, przeciwnych – 0 

głosów, wstrzymujących – 0 głosów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie gminy na 2016 r. 

Komisja, po rozpatrzeniu projektu uchwały nie wniosła uwag. Głosami 5 - za, przeciwnych – 0 

głosów, wstrzymujących – 0 głosów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

4) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 
Komisja, po rozpatrzeniu projektu uchwały nie wniosła uwag. Głosami 5 - za, przeciwnych – 0 

głosów, wstrzymujących – 0 głosów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

   W związku z analizą projektów uchwał Komisja RGOBiT wydała pozytywną Opinię Nr 

5/02/2015 w sprawie projektów uchwał pod obrady IV Sesji Rady Gminy Brańsk /opinia w 

załączeniu do protokołu/ 

 

 

Ad. 4 Sprawy różne:  

 



 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk zapytał czy przyszła odpowiedź z Izby 

Skarbowej w Bydgoszczy w sprawie VAT-u czy jest on kosztem kwalifikowanym czy 

nie na kolektory słoneczne. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Kadłubowska insp. UG w Brańsku, która wyjaśniła, że 

montaż kolektorów słonecznych na budynkach mieszkalnych (dach, elewacja)  stawka podatku 

VAT 8% i  jest kosztem niekwalifikowanym, na części nieruchomości siedliskowej (grunt) – 

VAT 23% jest kosztem niekwalifikowanym, natomiast na budynkach użyteczności publicznej 

stawka VAT 23% i jest kosztem kwalifikowanym.  

 Pani Anna Żero radna zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy, aby podjął działania w 

sprawie zamontowania lamp oświetleniowych na drodze przy wyjeździe z miejscowości 

Kalnica w kierunku Miasta Brańsk, ponieważ brak oświetlenia stwarza zagrożenie dla 

dzieci uczęszczających na boisko ORLIK, 

 Pan Sylwester Bobel zwrócił się z prośbą ułożenia kostki brukowej przy świetlicy 

wiejskiej w Mniu, wykonania ogrodzenia terenu wokół świetlicy i zamontowania lamp 

oświetleniowych  od świetlicy w kierunku budynku po zlewni mleka. 

Odpowiedzi na pytania udzielił Wójt Gminy Pan Andrzeja Jankowski, który poinformował, że  

widzi potrzebę wykonania zgłoszonych zadań przez radnego we wsi Mień, natomiast droga o 

której mówiła Pani radna Żero jest drogą krajową i trzeba będzie zwrócić się z prośbą do 

Dyrekcji Dróg Krajowych. 

 

Ad. 6 Zapytania i wolne wnioski: brak 

 

 

Ad.7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji Pani Grażyna 

Płonowska o godz. 13
30

zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

Inspektor w UG Brańsk        Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   

 


